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1. Opening en mededelingen 25 
De voorzitter opent de vergadering om 10.00 uur en heet iedereen van harte welkom. 
Zij legt uit dat de commissievergadering handelt over de Voorjaarsnota 2015, de jaarstukken 2014 en 
een aantal daaraan gerelateerde raadsvoorstellen, met name inzake de onderwerpen duurzaamheid, 
openbare ruimte en groen. De raadsbrief van donderdag 11 juni jl. kan desgewenst worden betrokken 
in de betogen. 30 
De definitieve besluitvorming over de voorstellen vindt plaats in de raadsvergadering van dinsdag 
30 juni 2015. 
 
2. Betoog en vragen fracties 
De heer Işik (PvdA)  35 
Duurzaamheid 
De PvdA vindt het streven naar een gezonde en duurzame stad een opdracht aan iedereen. De PvdA 
steunt de ambitie van 30% CO2-uitstoot en 20% opwekking duurzame energie in 2020. 
Stadsverwarming is een probleem in Utrecht en vormt een grote kostenpost voor veel bewoners. Aan 
de stadsverwarming is een aantal duurzaamheidsambities gekoppeld. De PvdA vraagt of het college 40 
van mening is dat deze ambities zullen worden behaald. De PvdA vraagt ook of het college bereid is in 
het kader van de armoedebestrijding een stadsbreed onderzoek te houden samen met de 
stakeholders en de corporaties naar de gevolgen van de hoge kosten.  
Spreker heeft een gesprek gehad met een inwoner in Leidsche Rijn die zijn woning wilde 
verduurzamen en daarom de aansluiting van de stadsverwarming wilde opheffen. Deze opheffing 45 
kostte hem echter 3500 euro. De PvdA zou graag zien dat het college dit soort zaken met Eneco en 
andere stakeholders gaat bespreken omdat het niet zo kan zijn dat de inwoners enerzijds worden 
opgeroepen de eigen woning te verduurzamen terwijl er aan de andere kant financiële blokkades 
worden opgeworpen. 
De PvdA is benieuwd naar de stand van zaken van het energieplan en vraagt wanneer dit plan naar 50 
de raad komt. 
 
De heer Sienot (D66) ziet ook dat er belemmeringen zijn rondom stadsverwarming, maar hij ziet ook 
de voordelen van een lagere CO2-uitstoot ten opzichte van steden die dit systeem niet kennen. Hij is 
benieuwd hoe de PvdA dat ziet. 55 
 
De heer Işik (PvdA) antwoordt dat alle instrumenten die leiden tot bevordering en behalen van de 
duurzaamheidsambitie op de steun kunnen rekenen van de PvdA. De stadsverwarming mag niet ten 
koste gaan van de portemonnee van de bewoners. Dat dient goed onderzocht te worden. 
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De PvdA roept het college op om samen met NS, scholen en universiteiten te kijken welke 
aanvullende maatregelen getroffen kunnen worden, zoals het ter beschikking stellen van schooldaken 
voor de plaatsing van zonnepanelen. 
De PvdA constateert dat optrekkende motoren, zowel in de stad als in de wijken, een probleem 
vormen in het kader van milieu en van geluidsoverlast en roept het college op hier aandacht voor te 5 
hebben. 
Openbare ruimte en groen 
Het college heeft aangegeven dat het voorstel rond afval wordt aangepast en dat de ambitie wordt 
verhoogd. De PvdA ziet dit aangepaste voorstel graag tegemoet. 
Voor de reparatie en het onderhoud van de Gasthuismolenbrug hebben de inwoners concrete 10 
varianten uitgewerkt. Nuon heeft 10.000 euro beschikbaar gesteld. De PvdA en de VVD hebben 
gezamenlijk vragen gesteld. Spreker vraagt het college of er mogelijkheden zijn binnen stedelijke 
herontwikkeling en het onderdeel ‘aansluiten bij initiatieven vanuit de samenleving’, om de renovatie 
van de brug te laten uitvoeren. Hij vraagt of het college bereid is om samen met ProRail een oplossing 
te bedenken, omdat de PvdA en de VVD zich anders genoodzaakt zien om met een motie of een 15 
amendement te komen. 
De PvdA hoopt dat er een goede oplossing komt voor de rioolproblemen in de Reaalstraat. 
 
De heer Sienot (D66)  
Duurzaamheid 20 
De heer Sienot merkt op dat de opwekking van zonne-energie in drie jaar tijd negen keer zo groot is 
geworden, ondanks de kwakkelende economie. Op bijna 3% van de Utrechtse daken, circa 
vierduizend daken, liggen zonnepanelen. Het coalitiedoel is 10% in 2020. Dat betekent dat er in de 
komende jaren elk jaar tweeduizend daken extra van zonnepanelen moeten worden voorzien. Een 
ambitieus doel, maar niet onmogelijk. Utrecht is tenslotte ‘solar city 2015’. D66 ziet een aantal kansen 25 
om dat doel te bereiken. Een daarvan is om zonnepanelen te plaatsen op de schooldaken. In Utrecht 
zijn honderd geschikte schooldaken, maar niet alle scholen krijgen de financiering rond. De 
terugverdientijd is vaak langer dan de langste looptijd die banken aanbieden. D66 roept het college op 
om ervoor te zorgen dat schoolbesturen snel en makkelijk zonnepanelen op hun daken kunnen 
leggen. Een voorschotregeling van € 0,05 per kilowattuur is meer dan gewenst. Het programma voor 30 
Utrechtse energie en het fonds voor Utrechtse energie zijn daar volgens D66 voor bedoeld. D66 nodigt 
de wethouder uit tot een toezegging hierover. 
D66 ziet ook een snelle groeikans voor zonnepanelen in de weide. Dit is een populair onderwerp bij de 
Stadsgesprekken Energie. Het opwekken van zonne-energie helpt bijvoorbeeld de acht forten in de 
stad aan een gezonde exploitatie. D66 vraagt het college plaatsen aan te wijzen voor het creëren van 35 
zonneweides, zodat bedrijven daarop kunnen intekenen.  
D66 heeft begrepen dat het plaatsen van zonnepanelen op daken van een ander makkelijker geregeld 
kan worden. In Amsterdam heeft het college de regeling voor opstalrechten vereenvoudigd als de 
grond onder een pand is uitgegeven in erfpacht. D66 vraagt of de wethouder wil onderzoeken of dit in 
Utrecht ook makkelijker kan. 40 
De pilot in Lombok leert dat een slimme laadpaal die rechtstreeks wordt gestuurd door zonne-energie 
het financiële rendement op panelen aanzienlijk verhoogt. D66 vraagt de wethouder of het mogelijk is 
om slimme laadpalen te combineren met zonnepanelen op gemeentedaken. 
Het Uitvoeringsprogramma 2015 kent een tekort van 2,19 miljoen euro. Het bedrag wordt onttrokken 
aan de reserves Utrechtse Energie. D66 vraagt wat hiervan de consequenties zijn, of er in de 45 
komende jaren minder middelen beschikbaar zijn en of dit wordt opgevangen binnen het programma. 
De speciale duurzaamheidsleningen lijken een sympathiek initiatief, maar leverden slechts 29 
aanvragen in de afgelopen 3 jaar op, terwijl de rente ongekend laag is. D66 vraagt de wethouder of 
het mogelijk is om meer mensen te helpen met de lening of dat het wellicht beter zou zijn ermee te 
stoppen en de energie te steken in andere oplossingen. 50 
Openbare ruimte en groen 
D66 is van mening dat de inwoners zelf de zwemwaterkwaliteit moeten kunnen checken. De huidige 
ophef over het zwemmen bij de Munt laat opnieuw zien dat dit nodig is. Is het mogelijk om de 
metingen van de zwemwaterkwaliteit beschikbaar te stellen als open data?  
 55 
De heer Van Schie (VVD) heeft begrepen dat de problemen met het zwemmen niet zozeer worden 
veroorzaakt door de waterkwaliteit maar juist door wat zich in het water bevindt aan fietswrakken en 
dergelijke. Dergelijke zaken zijn niet goed voor de veiligheid. Dat wordt echter niet gemeten door de 
provincie. Hij vraagt welke oplossing D66 ziet voor dat probleem. 
 60 
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Mevrouw Paardekooper (GroenLinks) vraagt of het mogelijk is dat de wethouder nu alvast de bodem 
bij de Muntbrug laat schoonmaken en de fietswrakken laat verwijderen, om letsel te voorkomen. 
 
De heer Sienot (D66) zegt dat het probleem dat de heer Van Schie opvoert serieus is en dat die 
wrakken verwijderd moeten worden. Hij sluit zich aan bij de vraag van mevrouw Paardekooper aan de 5 
wethouder. Het lijkt bekend waar die wrakken liggen, omdat er tegenwoordig borden staan dat 
zwemmen niet wordt aangeraden. De problemen van de zwemwaterkwaliteit en de onveilige bodem 
vragen beide om een oplossing. Het eerste probleem kan worden opgelost door het beschikbaar 
stellen van data van de metingen van de zwemwaterkwaliteit. Het andere door het in kaart brengen 
van de bodemproblematiek en deze informatie ook zoveel mogelijk te ontsluiten, zodat vragen van 10 
bewoners snel en makkelijk beantwoord kunnen worden. 
Spreker vervolgt zijn betoog. Het totaal aantal meldingen voor inzameling van volle afvalcontainers is 
met 9% afgenomen. Hij vraagt of veel klachten wellicht verloren gaan voor de organisatie omdat het 
meldingsproces voor volle afvalcontainers via de website nogal omslachtig is. Via de app Verbeter je 
buurt is het veel makkelijker om een melding te doen. D66 vraagt de wethouder of hetzelfde systeem 15 
op de website kan worden doorgevoerd.  
Voorts merkt hij op dat, als het is gelukt om een volle container te melden, er een reactie terugkomt 
dat deze ‘in de reguliere planning’ wordt opgenomen. Het is echter niet bekend hoe de planning 
eruitziet. D66 vraagt de wethouder of de routes via open data inzichtelijk gemaakt worden. 
Het verschil in afvalstoffenheffing werd eerder deze week aangekaart. D66 vraagt of de wethouder 20 
bereid is te onderzoeken in hoeverre de verdeling rechtvaardiger kan. 
Groeiruimte is voor nieuwe bomen belangrijk. Is het mogelijk om het planproces bij stedelijke 
vernieuwing hierop aan te passen? Het Keepersysteem is een natuurvriendelijk systeem om 
boomkluiten te verankeren. Omdat Utrecht meestal bomen plant met een omtrek van 16 cm tot 18 cm, 
zou het systeem daarvoor prima geschikt zijn. Dit in tegenstelling tot wat er in de beantwoording van 25 
de raadsvraag van D66 wordt gezegd. Het systeem zorgt voor CO2-reductie van honderden tonnen 
per jaar. Is het college bereid om hiervoor een pilot te starten? 
 
De heer Eggermont (SP) heeft in de Voorjaarsnota niet veel ruimte gezien in de plannen over de 
verlaging van afvalstoffenheffing. Hij vraagt of D66 bereid is de verschillen tussen eenpersoons- en 30 
meerpersoonshuishoudens op te lossen door het verhogen van de tarieven voor de 
meerpersoonshuishoudens. Vindt D66 dat in lijn met het coalitieakkoord? 
 
De heer Sienot (D66) antwoordt dat dit niet gewenst is en dat het coalitieakkoord hierin duidelijk is. 
Geen stijgingen meer dan hooguit het inflatiepercentage. D66 gaat uit van opbrengstoptimalisaties, 35 
omdat afval grondstof is. De ruimte die daaruit kan ontstaan, zou benut kunnen worden om de 
eenpersoonshuishoudens te laten profiteren van een lagere afvalstoffenheffing. 
 
De heer Işik (PvdA) verwijst naar de presentatie van de heer Scherpenzeel met concrete suggesties 
over de bomen, zoals het weghalen van bomen bij parkeerplaatsen. Hij vraagt of D66 het met hem 40 
eens is dat het college deze suggesties zou moeten onderzoeken en na zou moeten gaan wat wel en 
niet overbodig is. 
 
De heer Sienot (D66) vindt de suggesties van de heer Scherpenzeel zeer zinvol maar hij kan niet 
overzien of ze allemaal even relevant zijn voor de gemeente Utrecht. Het lijkt hem goed dat het 45 
college hier onderzoek naar doet. 
De gemeente gebruikt veel beton bijvoorbeeld bij het inkopen van trottoirtegels en -banden, bruggen 
etc. Hij vraagt de wethouder of er gebruik wordt gemaakt van duurzaam beton. 
 
De heer Van Waveren (CDA)  50 
Duurzaamheid 
De heer Van Waveren merkt op dat er over duurzaamheid genoeg te zeggen is maar dat het college 
dat niet makkelijk maakt. Enerzijds door de cijferbrij in de rapportages en verantwoordingen en 
anderzijds door geen nieuwe plannen te presenteren. 
In de brief bij de beleidsevaluatie Utrechtse Energie van 5 juni jl. schrijft het college dat voor de CO2-55 
reductie 2010 als basisjaar is genomen, omdat voor eerdere jaren geen goede data beschikbaar zijn. 
Hij vraagt hoe het dan kan dat er in de jaarrekening wel een vergelijking met 2009 is gemaakt. 
In de beleidsevaluatie worden bewustwordingen en activiteiten met andere gemeenten vergeleken 
maar wordt geen duidelijkheid gegeven in de feitelijke doelstellingen en de realisatie ervan. De 
conclusie kan dan niet anders zijn dan dat de doelstellingen voor opwekking en reductie niet gehaald 60 
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worden en dat dit met een aantrekkende economie nog lastiger zal worden. De beschikbare middelen 
zijn voor een groot deel op de plank blijven liggen. Vervangende energie 2010-2014 krijgt een dikke 
onvoldoende. De wethouders heeft beloofd de informatie op orde te krijgen en met nieuwe plannen te 
komen, maar er zijn nog weinig concrete voorstellen gekomen. Er zijn veel persberichten over 
ambitieprijzen, autolaadpalen en zonnepanelen. Spreker merkt op dat de titel ‘Solar city’ een prijs is 5 
voor het zonne-energiebeleid van de stad en niet voor de realisatie. Hij hoopt dat er binnenkort een 
voorstel ligt van het college met een goede onderbouwing. 
Openbare ruimte en groen 
Het CDA constateert dat de stadsparken steeds drukker worden gebruikt en juicht dat toe. De 
toenemende druk op de parken vraagt om actief beheer. De plaatsing van toiletten is een mooie 10 
eerste stap. Volgens het CDA kan er meer worden gedaan. Bezoekers kunnen worden gefaciliteerd 
met barbecues op vaste plaatsen, waardoor het gras en planten minder schade oplopen. Er kunnen 
roestvrijstalen kolenbakken worden geplaatst en meer afvalcontainers. Er zou meer toezicht en 
handhaving moeten komen. En ook langere openingstijden voor het Julianapark. En de overlast moet 
worden aangepakt. Intensiever gebruik vraagt intensiever beheer en meer aandacht. De parken 15 
moeten voor iedereen prettig blijven. Nu draaien nette bezoekers en de belastingbetaler voor de 
rotzooi van anderen op. 
Over de wal- en kluismuren is afgelopen voorjaar uitgebreid gesproken. In de resultatenbestemming 
stelt het college voor om 250.000 euro in de projectenreserve te storten om de totale kosten te kunnen 
dekken. Het CDA zou graag een specificatie krijgen van deze overschrijding. 20 
Over de beleidsnota Onderhoud kapitaalgoederen openbare ruimte 2016-2019 die bij de 
Voorjaarsnota voorligt, zegt spreker dat het CDA er harder op zou willen inzetten om het achterstallig 
onderhoud in te lopen. Dat is echter in het huidige coalitieakkoord geen optie. Het CDA beperkt zich 
daarom tot de twee punten die wel op steun kunnen rekenen: het is belangrijk om bij de prioritering 
van onderhoud en vervanging de veiligheid en het behoud van de functie voorop te laten staan. Dit is 25 
afgelopen jaren anders geweest. Op een groot aantal straten heeft na vorstschade jarenlang een 
snelheidsbeperking van 30 km per uur gegolden. D66 vraagt de wethouder een toezegging dat 
dergelijk onderhoud snel wordt verholpen en dat dit soort maatregelen binnen een half jaar 
ingetrokken zijn. 
Het CDA mist in de nota een visie op zelfbeheer en overdracht van de openbare ruimte. Dit moet 30 
echter een belangrijk onderdeel van de visie op onderhoud en beheer zijn. Spreker verwijst naar 
amendement 2012.86 over Haarzicht, de ontwikkelingen bij het Maximapark en de gesprekken die nog 
over het stationsgebied lopen en het onderhoud daarvan. Hij denkt daarbij ook aan de uitspraak in het 
fundament van D66 dat het delen van bevoegdheden en het overdragen van budgetten een belangrijk 
uitgangspunt van beleid is. Het CDA vraagt of het college voornemens is die visie uit te werken. Zo 35 
niet dan overweegt het CDA om daar in het slotdebat op terug te komen. 
 
De heer Van Schie (VVD) is het op dit punt met de heer Van Waveren eens. Het college heeft 
volgens hem echter een ja-mitshouding tegenover alle initiatieven. Als zich iemand aandient die een 
taak wil overnemen, dan is hij welkom en hoeft daarover geen uitgebreide visie gegeven te worden. 40 
De visie is nou juist vastgelegd in het fundament ‘doen waar mogelijk’. Als de heer Van Waveren 
gevallen kent waar dat niet zo is, moet hij die onder de aandacht van de wethouder brengen. 
 
De heer Van Waveren (CDA) zegt dat de ervaring van de afgelopen jaren leert dat er veel druk vanuit 
de raad nodig is om daar beweging in te krijgen. Daar wil hij vanaf door het goed in het kader op te 45 
nemen, zodat mensen weten waar ze aan toe zijn en dat ook voor de ambtelijke organisatie de 
opdracht duidelijk is. 
Op het punt van de containers sluit hij zich aan bij de opmerkingen van de heer Sienot (D66).  
Over de warenmarkten is eerder dit jaar al gesproken naar aanleiding van een notitie van het CDA. 
Het college is bezig met een vernieuwing van het beleid. Er was een brief toegezegd waarin wat 50 
simpele opties toegelicht zouden worden. Het CDA is teleurgesteld over de brief die is ontvangen 
omdat deze nogal procesmatig is. Spreker hoort graag van de wethouder wanneer deze verwacht dat 
de beleidskeuzes in beeld zijn en of de raad daarin opties en keuzemogelijkheden heeft.  
 
Mevrouw Paardekooper (GroenLinks)  55 
Openbare ruimte en groen 
Mevrouw Paardekooper zegt dat op de expertmeeting over bomen is aangegeven dat bomen een 
goede groeiplaats nodig hebben. Er liggen zoveel kabels in de weg dat er geen goede groeiplaats 
meer overblijft, zelfs al zijn daar van tevoren afspraken over gemaakt met de kabelboer. Zij vraagt of 
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de gemeente bevoegdheden heeft om vooraf aan te geven waar de kabels mogen worden gelegd, 
zodat dit niet ten koste gaat van de groeiplaats van bomen.  
Kabels en leidingen worden graag onder fietspaden gelegd, omdat ze in bermen te gemakkelijk 
beschadigd raken. Fietspaden worden daarom niet van beton gemaakt, terwijl dat wel het beste zou 
zijn om wortelopdruk tegen te gaan. Zij vraagt of het mogelijk is om kabels in leidingen in mantelbuizen 5 
aan te leggen waardoor ze wel in de berm zouden kunnen worden gelegd. 
De doelstelling voor het Programma Groene Web is een vergroting van de kansen voor stadsnatuur. 
Een van de manieren om dat te realiseren is door de aanleg van faunapasssages om een zo groot 
mogelijk aaneengesloten leefgebied te maken voor dieren. Vooral voor de beschermde en bedreigde 
soorten. Als er echter tegelijkertijd stukjes van het leefgebied worden afgeknabbeld door 10 
bouwprojecten of de aanleg van de infrastructuur, kan het leefgebied achteruitgaan. Spreekster vraagt 
de wethouder of de indicator dan niet moet luiden ‘het aantal vierkante meters aaneengesloten groen’ 
of, nauwkeuriger, ‘het aantal vierkante meters leefgebied voor beschermde en bedreigde soorten’.  
De optie om de auto in te ruilen voor groen en speelplekken. In de Wijk Nieuw Engeland hebben vier 
gezinnen besloten hun auto weg te doen en samen een elektrische deelauto te gaan gebruiken 15 
(http://www.slettebak.org/.). Daarbij hebben zij drie parkeerplaatsen ingeleverd. Draagkrachtige 
gezinnen kiezen steeds vaker voor de gemakken van de stad, maar willen daarnaast ook ruim kunnen 
wonen, ook in Utrecht. Zij willen dat hun kinderen naar een goede school kunnen gaan en prettig 
kunnen buitenspelen in hun eigen buurt. Mevrouw Paardekooper vraagt de wethouder of deze bereid 
is om met de wethouder van verkeer na te gaan of – als een deel van een straat dat wil en ook bereid 20 
is om het gezamenlijk aantal auto’s omlaag te brengen – een stuk groen of speelruimte gecreëerd kan 
worden in ruil voor parkeerplaatsen. 
Spreekster sluit zich aan bij de vraag van de heer Van Waveren (CDA) over de barbecueplekken, 
zeker sinds zij weet dat het repareren van een schroeiplek 1000 euro kost. 
 25 
Duurzaamheid 
Mevrouw Bollen (GroenLinks) bedankt de wethouder voor het duurzaamheidsverslag 2014. Feiten en 
cijfers zijn belangrijk en zij hoopt dat dit het begin is van een mooie traditie. Zij is blij met de extra 
formatieplaats duurzaam inkopen die in de Voorjaarsnota is opgenomen. Er is volgens GroenLinks 
echter meer mogelijk. Onlangs is de nota Afval is grondstof in de provincie besproken. Tijdens het 30 
debat is door GroenLinks aangegeven dat deze nota met name laat zien dat het circulaire denken in 
Utrecht nog in de kinderschoenen staat. De afspraak in het coalitieakkoord om de kringloop te sluiten 
verdient meer. GroenLinks wil een expertmeeting over het vormgeven van de circulaire economie in 
Utrecht organiseren en nodigt de wethouder uit om hierbij aanwezig te zijn. 
In afwachting van het Energieplan beperkt GroenLinks zich tot het punt inzet op energiebesparing bij 35 
bedrijven. Een aantal feiten uit alle stukken: de helft van het energiegebruik komt voor rekening van 
bedrijven en instellingen en energiebesparende maatregelen met terugverdientijd van vijf jaar zijn 
verplicht bij de Wet milieubeheer. In de afgelopen 2 jaar zijn 452 bedrijven en instellingen door de 
gemeente bezocht en geen enkel bedrijf voldeed aan de verplichtingen van deze wet. 
 40 
De heer Işik (PvdA) vraagt of GroenLinks een concreet voorstel in de raad over prestatieafspraken 
met de bedrijven in het kader van de duurzaamheid zou steunen. 
 
Mevrouw Bollen (GroenLinks) vindt het een sympathiek voorstel dat volgens haar echter niet nodig is 
omdat het om een wettelijke verplichting gaat. Zij vervolgt dat bij een tweede controle bleek dat 90% 45 
van de bezochte bedrijven energiebesparende maatregelen had getroffen. De gemeente heeft dus 
een instrument in handen om relatief eenvoudig veel energiebesparing te realiseren. Kostenbesparing 
en milieuwinst gaan daarbij hand in hand.  
De mix van helpen en handhaven is goed en de stok achter de deur blijkt effectief te zijn. GroenLinks 
hoort graag van de wethouder of Utrecht met de huidige inzet op handhaving optimaal gebruikmaakt 50 
van de mogelijkheid die de Wet milieubeheer biedt voor energiebesparing bij bedrijven. 
GroenLinks heeft bij de bespreking van de Voorjaarsnota 2014 specifiek aandacht gevraagd voor 
ultrafijne deeltjes en roet vanwege de grote impact hiervan op de gezondheid. Inmiddels is in beeld 
gebracht wat de bijdrage van het verkeer is en de achtergrondconcentratie. De bijdrage van de lokale 
bron is echter nog steeds onbekend. De wethouder heeft tijdens de commissiebehandeling toegezegd 55 
met een voorstel te komen om ook dit in beeld te brengen. GroenLinks vraagt de wethouder naar de 
stand van zaken.  
GroenLinks is zeer te spreken over de in de Voorjaarsnota voorgestelde extra impuls voor een 
duurzame en gezonde leefomgeving in de vorm van drie extra formatieplaatsen. 
 60 
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De heer Van Schie (VVD)  
Duurzaamheid 
De VVD is blij dat achterstallig onderhoud van de kapitaalgoederen wordt weggewerkt en niet verder 
oploopt. De VVD hoopt dat nog meer winst te behalen zal zijn door efficiënt werken en synergie in 
projecten en stelt de wethouder voor om bij onderhoudswerkzaamheden de kleine reparaties en 5 
onderhoudsactiviteiten in de buurt mee te nemen. Door de resultaten van de app Buiten Beter te 
verbinden aan de projecten in de stad kunnen overal meters worden gemaakt. De VVD zou het op 
prijs stellen als in de communicatie met de buurt over werkzaamheden de gemeente actief oproept om 
kleine achterstalligheden te melden om zo de omgeving schoner, heler en veiliger te maken.  
In de visie over grondstoffen is niet gesproken over het feit dat jaarlijks voor miljoenen euro’s wordt 10 
kwijtgescholden aan de huishoudens met de laagste inkomens voor afvalstoffenheffing. De VVD wil 
dat de vervuiler betaalt, ook de laagste inkomens, en is benieuwd of de wethouder bereid is te 
onderzoeken of er een rechtvaardiger verdeling denkbaar is waarbij niet het hele bedrag wordt 
kwijtgescholden maar bijvoorbeeld een percentage van de heffing. Daarmee dragen ook de laagste 
inkomens naar draagkracht bij aan het verwerken van hun eigen afvalstroom. Dat is tevens een prikkel 15 
om afval duurzaam te behandelen. 
 
Mevrouw Van Esch (PvdD) hoort dat de VVD voorstander is van het principe ‘de vervuiler betaalt’ en 
vraagt of de VVD dan ook voorstander is van het invoeren van het Diftar-systeem. 
 20 
De heer Van Schie (VVD) antwoordt dat de VVD het pleidooi van de heer Sienot (D66) steunt om 
waar mogelijk te differentiëren naar grootte van huishoudens. Voor de invoering van Diftar is het nog 
te vroeg. De VVD sluit dit voor de toekomst echter niet uit. De VVD vindt dat de prikkel die nodig is om 
kosten te besparen door de hele stad gedragen moet worden en niet alleen door de sterkste 
schouders. 25 
 
De heer Eggermont (SP) hoopt dat de heer Van Schie ermee bekend is dat de vrijstelling maar 110% 
van het bijstandsniveau is. Het gaat om de mensen die minder dan het minste hebben. Hij vraagt of de 
VVD van mening is dat dat de groep is die nu aangepakt moet worden. 
 30 
Mevrouw Van Esch (PvdD) merkt op dat het bij de hoeveelheid afval die wordt geproduceerd niet 
altijd gaat om grote huishoudens. Het begrip de vervuiler betaalt, gaat niet over grote gezinnen maar 
over de hoeveelheid afval. 
 
De heer Van Schie (VVD) antwoordt de heer Eggermont dat hij bekend is met de systematiek en er 35 
voorstander van is om een glijdende schaal in te bouwen, zodat de allerlaagste inkomens volledige 
vrijstelling krijgen en de mensen met een inkomen richting minimumloon en hoger een beetje betalen 
voor het afval dat men produceert. Hij vraagt of de wethouder hiertoe mogelijkheden ziet.  
Aan mevrouw Van Esch antwoordt hij dat de VVD van mening is dat er pragmatisch mee omgegaan 
moet worden.  40 
 
De heer Eggermont (SP) vraagt of de heer Van Schie bedoelt dat hij de regeling wil uitbreiden naar 
140% van het sociaal minimum, maar dan met een glijdende schaal. 
 
De heer Van Schie (VVD) vindt dat het in ieder geval geen lineair systeem zou moeten zijn en dat een 45 
regeling geld moet opleveren zodat een tariefsverlaging uitgevoerd kan worden.  
 
De heer Van Waveren (CDA) merkt op dat het uitgangspunt blijft dat er voor niemand een stijging 
komt en dat eventuele reducties niet leiden tot stijgingen van de in het coalitieakkoord afgesproken 
norm. 50 
 
De heer Van Schie (VVD) antwoordt dat het de VVD gaat om het tarief. Nu wordt het tarief in ruim 
10% van de gevallen kwijtgescholden. Daarover zegt het coalitieakkoord niets. De VVD vraagt zich af 
of dat beter georganiseerd kan worden. De VVD vraagt de wethouder om dat voor te bereiden. 
Openbare ruimte en groen 55 
De VVD wil aandacht voor straatmeubilair en vraagt de wethouder of deze mogelijkheden ziet om in 
het straatmeubilair op termijn Utrechtse iconen, zoals Gerrit Rietveld en Dick Bruna, te eren. 
De VVD sluit zich aan bij het CDA inzake de barbecues en de toiletten in de stadsparken. De VVD ziet 
graag snel een plan voor een definitieve oplossing daarvoor. 
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De VVD maakt zich zorgen over het gebrek aan middelen voor de bodemtaken. Het blijkt regelmatig 
dat de saneringen nodig zijn. De landelijke middelen zijn opgedroogd. De VVD wil graag dat de risico’s 
voor deze post inzichtelijk worden gemaakt en volgend jaar worden opgenomen in de risicoparagraaf. 
 
Mevrouw Uringa (CU)  5 
Energie 
Mevrouw Uringa complimenteert de wethouder met het vinden van dekking voor het continueren van 
het luchtmeetnet. Volgens het RIVM is het mogelijk aan de normen van de 
Wereldgezondheidsorganisatie te voldoen. Zij vraagt of de wethouder bereid is een nieuwe 
streefwaarde te formuleren voor luchtkwaliteit die aansluit bij die normen. Tevens vraagt zij of de 10 
wethouder bereid is om dit mee te nemen in de Voorjaarsnota, hierop te sturen en hierover te 
rapporteren in de volgende Voorjaarsnota. 
De CU heeft moeite met vage begrippen in de Voorjaarsnota als ‘zoveel bereikt’ en ‘zoveel mensen 
betrokken’ en ziet dit in de volgende Voorjaarsnota graag helderder gedefinieerd. 
De CU is blij dat er zoveel bedrijven als grootgebruikers van energie worden betrokken bij de 15 
verduurzaming van energie. Toch schrikt spreekster ervan dat van de achthonderd werkgevers die zijn 
benaderd slechts tweehonderd zijn ingestapt en werkelijk maatregelen treffen. Dit aantal is gelijk aan 
de streefwaarde in het Programma Utrechtse energie. De CU vraagt of de wethouder bereid is de 
ambitie te verhogen, gezien het feit dat de streefwaarde met die tweehonderd al is bereikt. 
De CU is geschrokken van het feit dat de helft van het aantal stadsgesprekken is gebruikt voor het 20 
Stadsgesprek energie. En ook van het feit dat nog niet de helft van de deelnemers voor de groene bon 
koos om zelf te gaan investeren in energie in het eigen huis maar dat de meerderheid voor de VVV-
bonnen koos. De CU hoopt dat de wethouder een volgende keer voor een andere 
vergoedingensystematiek wil kiezen. 
 25 
Mevrouw Bollen (GroenLinks) merkt op dat veel mensen hebben gekozen voor de VVV-bonnen 
omdat zij al veel energie besparende maatregelen hadden genomen. 
 
De heer Menke (Student & Starter) merkt op de gemeenteraad ook de mensen wil bereiken die niets 
met duurzaamheid hebben. Deze mensen hebben geen behoefte aan die cheques. 30 
 
Mevrouw Van Esch (PvdD) zou graag van mevrouw Bollen willen horen op welke groep mensen zij 
doelt. Zijzelf had het idee dat het om een random groep ging, maar krijgt nu het idee dat er alleen 
maar energiezuinige mensen waren. 
 35 
Mevrouw Bollen (GroenLinks) antwoordt dat er juist een mix van mensen aanwezig was. Sommige 
mensen hebben tijdens de stadsgesprekken juist hun VVV-bon ingewisseld voor 
duurzaamheidsbonnen.  
 
Openbare ruimte en groen 40 
Mevrouw Uringa (ChristenUnie) zegt dat de CU ook van mening is dat een groene stad uitnodigt tot 
sociaal gedrag en sluit zich aan bij de vragen van GroenLinks over de bomen. 
De gemeente heeft 0,5 miljoen euro extra uitgetrokken voor de openbare ruimte. De CU gaat ervan uit 
dat hierbij ook zwerfafval wordt betrokken. Spreekster vraagt of de wethouder bereid is om ook te 
kijken naar de rijkssubsidie voor Nederland schoon.  45 
In Hengelo blijkt na onderzoek dat maar liefst drie kwart van de inwoners bereid is om een handje mee 
te helpen bij het schoonhouden van de openbare ruimte. De CU vraagt of de wethouder bereid is om 
deze vraag in Utrecht mee te nemen in de jaarlijkse enquête over de openbare ruimte en de uitkomst 
hiervan terug te koppelen naar de gemeenteraad. 
Er zijn in 2 jaar tijd 84 extra afvalcontainers voor plastic geplaatst. Daarmee hebben nu 2200 inwoners 50 
de beschikking over een container. De CU vraagt of de wethouder van mening is dat meer 
afvalcontainers voor plastic en drankenkartons kan leiden tot meer gescheiden afval. Uit de nota Afval 
is grondstof blijkt dat in 2014 geen procent extra afval gescheiden is ingezameld. De inzet daarop 
moet fors omhoog. 
 55 
Mevrouw Van Esch (PvdD) constateert dat er een foutje staat in de jaarstukken 2014. Als er per 
inwoner 400 kg afval werd ingezameld, waarvan 307 kg restafval, hoe kan er dan dat 155 kg 
gescheiden is aangeboden? Volgens de CU moet dit 93 kg zijn. Zij vraagt een reactie hierop van de 
wethouder. 
 60 
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De heer Eggermont (SP)  
Duurzaamheid 
De SP complimenteert het college met de duidelijke uiteenzetting van de verantwoording van wat er 
niet is gebeurd rond klimaat en energie. Vaak wordt er bij programma’s niets uitgelegd en in dit geval 
wel. Hij snapt echter niet waarom bij de resultaatbestemming vervolgens 650.000 euro extra aan de 5 
reserve wordt onttrokken, omdat er volgens hem niets extra is uitgegeven en het programma al 
grotendeels uit de reserve wordt betaald. 
Spreker vraagt of de extra kosten die zijn gemaakt voor het CBS eenmalig of structureel jaarlijks zijn. 
De SP vindt 200.000 euro per jaar erg veel geld. 
De SP sluit aan bij het compliment van de CU over de meting van de luchtkwaliteit. 10 
De SP sluit aan bij de opmerkingen van de VVD over de bodemgesteldheid van het zwemwater en het 
in kaart brengen van de risico’s daaromtrent. 
De SP sluit zich aan bij de opmerking van D66 over de zonnepanelen op andermans grond en geeft 
daarbij aan dat het mooi is dat Utrecht nog erfpacht kent. 
Openbare ruimte en groen 15 
De SP vindt de verantwoording hier niet duidelijk of vaak zelfs afwezig.  
Het wegwerken van achterstallig onderhoud komt uit op ongeveer 7 miljoen euro maar dit bedrag is 
niet gespecificeerd. Er wordt gezegd dat er voor 700.000 euro vooruit is gewerkt voor 2015 vanwege 
de zachte winter. Hij begrijpt dat dit geld dan in 2015 niet zal worden uitgegeven en vraagt of dit dan 
over is of dat het de 590.000 euro is die nu uit de reserve wordt gehaald.  20 
Over het riool wordt aangegeven dat er 1,9 miljoen meer is opgehaald. Het is echter niet duidelijk waar 
dan de 640.000 euro meer aan is uitgegeven.  
De SP vindt het belangrijk dat in de verantwoording duidelijk moet zijn waarom bepaalde zaken 
moeten gebeuren en ook dat het college aangeeft waar structurele problemen zitten. 
Voorts merkt hij op dat in de resultaatbestemming heel andere getallen staan ten aanzien van de 25 
baten en lasten, maar dat het netto wel klopt. 
De SP heeft ook problemen met de verantwoording van het schoonhouden van de openbare ruimte. 
Het is niet duidelijk waarom de baten hoger zijn.  
De kwijtschelding van de afvalstoffenheffing valt volgens spreker onder het armoedebeleid. Hij vraagt 
de wethouder in hoeverre de voorstellen van de VVD om de regeling uit te breiden naar huishoudens 30 
tot aan het minimumloon onder een vereenvoudiging van het armoedebeleid vallen. 
 
De heer Menke (Student & Starter)  
Openbare ruimte en groen 
Het valt de heer Menke de laatste tijd op dat er mooie zichtlijnen in de stad zijn verschenen en dat er 35 
goede looproutes zijn gekomen als gevolg van de rigoureuze verwijderingsactie van obstakels in het 
kader van de Tour de France. Hij vindt dit een verrijking van de beleving van de openbare ruimte. Hij 
vraagt de wethouder om bij terugplaatsing van de verwijderde obstakels per situatie te beoordelen of 
dit nodig is en of het wellicht handiger kan. De kosten voor het weghalen zijn toch al gemaakt.  
Bij het recent geopende meldpunt voor stoplichten zijn erg veel reacties binnengekomen. Spreker 40 
vraagt om voor de openbare ruimte ook een dergelijk meldpunt te openen om duidelijk te krijgen wat 
er allemaal in de stad leeft.  
Hij sluit aan bij de opmerking van het CDA inzake het beter faciliteren van de parken. 
Duurzaamheid 
Volgens de heer Menke is de CO2-verminderingsdoelstelling absoluut niet haalbaar. Dat kon in het 45 
najaar van 2014 al worden berekend op basis van de afnamecijfers. En nu ligt er ook een rapport aan 
ten grondslag. Spreker is een groot voorstander van duurzaamheidsambities, maar ook van realisme 
en eerlijkheid. Dat is zeker ten aanzien van duurzaamheid belangrijk. De stad mag niet in slaap 
worden gesust met rooskleurige beloften over de goede doelen. Hij hoopt dat met het nieuwe 
energieplan realistische en haalbare ambities zullen worden gesteld. Hij hoort graag de reactie van de 50 
wethouder hierover. 
 
Mevrouw Van Esch (PvdD)  
Duurzaamheid 
De PvdD vraagt zich af of het streven naar klimaatneutraal in 2030 realistisch is of, zoals het AD het 55 
noemde, een utopie. De PvdD zou graag weten wat klimaatneutraal in 2030 voor dit college inhoudt 
en of het mogelijk is om te compenseren buiten de gemeentegrenzen van Utrecht. Spreekster vraagt 
of de gemeente bijvoorbeeld klimaatbossen zal aanplanten ter compensatie van de uitstoot.  
Er wordt aangegeven dat er nog veel in de pijplijn zit. Op dit moment lijkt die pijplijn nogal verstopt en 
wordt er weinig budget vrijgemaakt om deze schoon te maken. Het potje duurzaamheid valt in het 60 
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niets bij de budgetten die worden vrijgemaakt voor bijvoorbeeld stedelijke ontwikkeling. Utrecht kan 
geen klimaatstad zijn en tegelijk een mega-bioscoopstad, een evenementenstad, een kennisstad, een 
fietsstad en tegelijkertijd een auto-tot-in-het-hartstad, een winkelstad, een cultuurstad, een 
overnachtingsstad, een groene bomenstad, een festivalstad, een kantorenstad, congressenstad 
enzovoort. Utrecht loopt wel voorop met zonne-energie en dat is te prijzen. Het is niet bekend wanneer 5 
de discussie over windenergie weer wordt opgestart. Het behalen van de doelstelling om 20% van de 
opwekking van duurzame energie te hebben in 2020 uit alleen zonne-energie lijkt een erg onrealistisch 
plan. De PvdD wil hierop graag de reactie van de wethouder. 
De PvdD is blij met het voorstel van D66 om het plan om zonnepanelen op daken van scholen verder 
uit te werken.  10 
Spreekster somt een aantal cijfers uit de jaarstukken op. De CO2-uitstoot komt ten opzichte van 2009 
uit op een vermindering van 2,2%, maar in 2010 bleek dat nog 25% vermindering van CO2-uitstoot 
gehaald moet worden tot 2020. Er zijn 5 aanvragen binnengekomen van MKB-bedrijven die energie 
willen besparen van de ruim 3000 in de regio Utrecht. Slechts 33 horecaondernemers van de meer 
dan 750 ondernemers die er zijn hebben maatregelen uitgevoerd om hun energiegebruik te reduceren 15 
en bij maar 11 sportclubs zijn scans uitgevoerd, terwijl er 70 sportverenigingen zijn die een eigen 
sportclub in Utrecht hebben. PvdD vraagt zich af hoe het college te werk zal gaan om een 
vermindering CO2-uitstoot verder te stimuleren. De PvdD zou op deze vraag graag, vooruitlopend op 
het energieplan, een reactie ontvangen.  
Een beter milieu begint bij jezelf, maar in het AD-artikel van 9 juni jl. werd aangegeven dat de 20 
gemeente haar zaken zelf ook nog niet op orde heeft. De PvdD zal zeker meerdere voorstellen 
indienen tijdens de raadsvergadering op 30 juni a.s., onder andere over het eigen consumptie- en 
energiegedrag, waaronder dat van het stadhuis. PvdD vindt het een farce om op pagina 28 van de 
Voorjaarsnota te spreken over capaciteitsinzet voor een duurzame stad en tegelijkertijd te spreken 
over een stad die groeit en zal blijven groeien, zonder dit punt ter discussie te stellen. Volgens de 25 
PvdD is economische groei niet de oplossing maar het probleem. 
Openbare ruimte en groen 
Op pagina 102 staat dat beschoeiingsprojecten vrijwel allemaal zijn uitgesteld waardoor er geen 
natuurvriendelijke oevers zijn aangelegd. PvdD vraagt de wethouder om opheldering. 
De PvdD heeft begrepen dat de initiatieffase van stadslandbouw in 2014 is afgerond maar dat deze 30 
wel tweeënhalf keer is overvraagd. Spreekster vraagt waarom het college is gestopt met het initiatief. 
De PvdD heeft begrepen dat suggesties en ideeën voor goede werkprojecten aangedragen kunnen 
worden en vraagt wanneer dat kan en wie er bepaalt welke suggesties worden meegenomen en 
uitgevoerd. 
 35 
3. Beantwoording door de wethouders 
Wethouder Van Hooijdonk  
Energieplan 
De wethouder verwacht dat het energieplan voor de zomer van 2015 aan de gemeenteraad zal 
worden gestuurd.  40 
Budget stadsgesprek 
Bij de behandeling van het energieprogramma over 2015 in de commissie Stad en Ruimte is al kort 
gesproken over het budget voor het stadsgesprek. De hoogte van het budget kan daarom geen 
verrassing zijn. 
Het bewonersgesprek waaraan 165 mensen hebben deelgenomen, was een goede katalysator voor 45 
samenwerking met partijen als Eneco en Stedin. Het college wil met de grote stakeholders een 
agenda opstellen om de context voor het ecosysteem in Utrecht te creëren waarop bedrijven en 
bewoners aan energie kunnen gaan werken. 
Zonne-energie 
Op de vragen over zonne-energie zegt de wethouder dat het college op de schriftelijke vragen al heeft 50 
aangegeven dat de voorschotregeling een haalbare kaart is. Het college wil eerst inventariseren of er 
behoefte aan bestaat en of er vraag is vanuit de scholen omdat het niet de bedoeling is een 
arrangement op te tuigen waar niemand op zit te wachten. De uitspraak dat het energiefonds en het 
energieprogramma hiervoor zijn, is volgens de wethouder iets te makkelijk. De kosten bedragen tien 
jaar lang ongeveer 100.000 euro en het geld moet ergens vandaan komen. Op zich is het een slimme 55 
regeling omdat het geld weer terugvloeit, maar het is geen regeling die zich uitbreidt als een olievlek.  
Wat betreft zonneweides antwoordt zij dat er een inventarisatie is gestart naar wat er grondgebonden 
mogelijk is in de stad. In Utrecht zijn geen enorme terreinen beschikbaar om als grote zonneweide te 
dienen, daarvoor is de stad te verstedelijkt. Er zijn in de openbare ruimte zeker mogelijkheden te 
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vinden waar zonnepanelen mogelijk zijn. Er kan bijvoorbeeld worden gedacht aan de 
geluidsschermen. Het resultaat van de inventarisatie zal aan de raad worden gestuurd.  
 
De heer Van Schie (VVD) merkt op dat Utrecht eigenaar is van een groot stuk grond in de vorm van 
landgoederen net buiten de gemeentegrens. Hij vraagt of het college daar wellicht mogelijkheden ziet. 5 
 
Wethouder Van Hooijdonk stelt voor die gronden in de inventarisatie mee te nemen. Daarna kan dan 
een afweging worden gemaakt of het wenselijk is die gronden te gebruiken omdat daar ook andere 
belangen spelen. Bij zonne-energie heeft het dubbelgebruik van ruimte prioriteit. Eerst zal plaatsing op 
daken overwogen worden en daarna pas grondgebonden als er niets anders nuttig met die grond kan 10 
worden gedaan. 
 
Mevrouw Paardekooper (GroenLinks) merkt op dat het dak van de melkstal van boer Van Dijk een 
goede plek is. 
 15 
De heer Işik (PvdA) vraagt of het college bereid is te overwegen de ring van Utrecht mee te nemen in 
de inventarisatie. 
 
Wethouder Van Hooijdonk zegt toe ook de ring bij de inventarisatie te betrekken. 
Op de vraag of het benutten van andermans daken regeltechnisch ingewikkeld is gemaakt, antwoordt 20 
zij dat dit niet de bedoeling is. Het college zal zaken waar mogelijk vereenvoudigen. De suggestie om 
businesscases voor zonne-energie op gemeentelijke daken makkelijker te maken door een combinatie 
met slimme laadpalen zal aan de vastgoedorganisatie worden meegegeven. De businesscases zijn 
echter ook van veel andere zaken afhankelijk. Daarnaast zal ook altijd de vraag spelen of op de 
desbetreffende plaats wel behoefte is aan laadpalen. 25 
Handhavingsprogramma 
Het handhavingsprogramma is inderdaad een van de meest effectieve middelen gebleken om 
energiewinst te behalen. Tot nu toe is vooral branchegericht gewerkt, omdat dit makkelijk in te plannen 
was. Volgens de planning zullen in 2015 nog 150 bedrijven worden bezocht. Dit aantal kan mogelijk 
worden verhoogd. Daarnaast valt een deel van de bedrijven niet onder het handhavingsprogramma 30 
omdat zij een convenant met de gemeente hebben getekend waarin in ruil voor prestatieafspraken is 
afgesproken dat de gemeente twee jaar lang niet zal handhaven. Na afloop van het convenant kunnen 
die bedrijven ook bezocht worden. Het college zal binnen het programma bekijken of er middelen te 
vinden zijn. 
Stadsverwarming 35 
Stadsverwarming is een interessant onderwerp. Enerzijds helpt stadsverwarming om een relatief lage 
footprint te hebben als stad. Dit is de toekomst voor bepaalde wijken omdat collectieve warmte 
uiteindelijk efficiënter is dan individuele warmte. Tegelijkertijd heeft stadsverwarming een slechte 
reputatie. Eneco heeft zich al bereid verklaard om dit vraagstuk nader te bekijken. Ook een aantal 
woningcorporaties is daar waarschijnlijk toe bereid. Het is goed als de gemeente bij de overleggen 40 
aansluit. Als stadsverwarming gezien wordt als een potentie voor een deel van de 
duurzaamheidsambitie van Utrecht, dan is het goed om de reputatie te verbeteren en meer draagvlak 
te creëren. 
 
De heer Işik (PvdA) is erkentelijk voor de reactie van de wethouder. En blij dat zij een stadsbreed 45 
onderzoek wil doen waarbij de duurzaamheidsambitie en de maatregelen om de CO2-uitstoot naar 
beneden te halen, worden meegenomen. 
 
Lening 
Wethouder Van Hooijdonk vervolgt haar beantwoording met de vraag over de lening. Twee zaken 50 
belemmeren de doorbraak van de lening. Enerzijds de bekendheid van de lening. Anderzijds het feit 
dat mensen niet door de krediettoets heen komen. Daarbij kan het woord lening wellicht ook 
afschrikken. Het college is gestart om de lening ook bij hypotheekverstrekkers en financieel adviseurs 
onder de aandacht te brengen. Het college onderzoekt de mogelijkheid om de lening te koppelen aan 
het huis zodat hij mee verkocht kan worden aan een volgende eigenaar, die dan ook kan profiteren 55 
van de maatregelen die in het huis zijn genomen. De wettelijke context blijkt echter lastig te zijn. Het 
college zal ook bij het Rijk hulp zoeken voor een dergelijk arrangement.  
Het leek er lang op dat financiën voor veel mensen niet de bottleneck was maar bij het nul-op-de-
meterproject blijkt het wel degelijk een vraagstuk te zijn. Met banken is overleg gaande over garanties 
en mogelijkheden om via de rekening de investering terug te verdienen.  60 
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Energie in beeld CBS is een eenmalige investering geweest om de cijfers op een goede manier 
uitgesplitst te krijgen, zodat er beter gemonitord kan worden. 
Op de vraag over de 2,19 miljoen euro antwoordt de wethouder dat er voor relatief veel middelen 
reserveringen in de begroting zijn opgenomen maar dat het bedrag nog niet is besteed. De 
verwachting is dat deze in 2015 besteed zullen worden.  5 
 
De heer Van Waveren (CDA) merkt op dat in voorgaande commissies uitgebreid is gesproken over 
het inzicht in gelden die vanuit de gemeente zijn belegd en die gelden die via een stichting zijn belegd. 
Het geld lijkt vanuit de gemeente te zijn belegd als het bij de stichting ligt. Maar dan nog is de vraag 
wat er uiteindelijk effectief is ingezet, omdat dat de maatstaf is om te bepalen hoe effectief het beleid 10 
is. Hij roept het college nogmaals op hierin beter inzicht te geven in de rapportages en de 
verantwoording. 
 
Wethouder Van Hooijdonk antwoordt dat alles wat helderder kan, ook helder moet. 
 15 
Zonne-energie 
Wethouder Van Hooijdonk geeft op de opmerking van de heer Van Waveren over de vergelijking 
met 2009 aan dat daar 2010 had moeten staan. Waar mogelijk worden vergelijkingen gedaan met 
andere steden. Soms is het echter lastig om vergelijkbare cijfers te vinden. Utrecht heeft juist bij 
zonne-energie een enorme afstand heeft genomen op de andere G3-steden. Ook de netbeheerders 20 
geven aan dat Utrecht echt aan kop staat als het gaat om zonne-energie per huishouden. 
Op de vragen over de doelstellingen zegt de wethouder dat al eerder is aangegeven dat die met de 
huidige stand van de techniek niet haalbaar zijn. Zij begrijpt het signaal uit de raad om het niet te snel 
op te geven en het als stip op de horizon te houden.  
De deelnemers aan het stadsgesprek vragen om met haalbare, realistische plannen te komen. 25 
Volgens de wethouder gebeurt dit al en zullen deze binnenkort met de raad worden besproken. Zij is 
geïnteresseerd in ambitie en realisatie en niet in een debat over de hoogte van het percentage in 
2030. Wat haar betreft wordt zo hoog mogelijk ingezet.  
De wethouder wil vooralsnog alleen kijken naar de transitie in de stad en een spin-off op andere 
terreinen, zoals stadsvernieuwing en betere en comfortabeler huizen. En eventueel pas later naar 30 
compensatie buiten de stad.  
Windenergie 
Op de vraag naar aandacht voor windenergie zegt zij dat net voor haar aantreden de motie over 
Rijnenburg is aangenomen. In het energieplan wordt daar nader op teruggekomen en er zal nog een 
debat volgen. 35 
 
De heer Eggermont (SP) vraagt of de wethouder een antwoord heeft op zijn vraag over de 
verdwenen 600.000 euro. 
 
Wethouder Van Hooijdonk zal dit uitzoeken en hierop schriftelijk reageren. 40 
 
Streefwaarden WHO-norm 
Wethouder van Hooijdonk zegt op de vraag om met nieuwe streefwaarden voor de WHO-norm te 
komen, dat in deze commissie enige tijd geleden een interessant debat is gevoerd over wat de ambitie 
zou moeten zijn. Zij kent het RIVM-rapport niet dat door mevrouw Uringa wordt aangehaald. Het deel 45 
van de luchtkwaliteit dat in de stad beïnvloed kan worden, is een relatief klein percentage van alle 
vervuiling. Het handelingsperspectief van de stad is klein en zeker niet op het niveau van de WHO-
normen. Anderzijds is ook in het coalitieakkoord opgenomen dat gestreefd moet worden naar een 
lucht die zo gezond mogelijk is. Het zou kunnen helpen om een nieuwe streefwaarde vast te stellen 
voorbij de Europese normen. Dat is echter een politiek besluit waarin ook de raad een rol heeft. Zij is 50 
benieuwd of de raad een nieuwe streefwaarde, die de lat wat hoger legt, wil vaststellen. Zij is bereid 
zich daar dan sterk voor te maken. 
Roet en fijnstof 
Er zijn drie grote bronnen voor fijnstof en roet in de stad. Over het wegverkeer is relatief veel bekend. 
Dat beeld kan verder worden verfijnd. Over de scheepvaart, met name langs het Amsterdam-55 
Rijnkanaal, kan op basis van literatuuronderzoek een verder beeld verkregen worden van de emissie 
richting de stad. Wat betreft de houtkachels is voorgesteld om komende winter metingen te doen in 
combinatie met een aantal vragen in de monitor, om een beter beeld te krijgen van het aantal 
houtkachels in de stad. De wethouder zegt toe de commissie nader te informeren op welke manier en 
op welke momenten een en ander zal worden uitgevoerd. 60 
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Geluidsoverlast motoren 
De wethouder krijgt ook vaak signalen over klachten over het geluid van brommers. De handhaving 
daarvan en ook van motoren is een taak van de politie. Die kan worden gevraagd om hier vaker op te 
controleren. Voor brommers kan een beroep worden gedaan op het programma e-scooters en e-
fietsen dat mensen de mogelijkheid biedt om over te stappen. Bij motoren is het handelingsperspectief 5 
een stuk kleiner. De door mevrouw Paardekooper voorgestelde wisselactie van parkeerplekken voor 
groen is mogelijk. In het parkeerbeleid is opgenomen dat 2% van de parkeerplaatsen opgeheven kan 
worden. In het NPB is een overzicht opgenomen van de huidige stand per wijk. Dit geeft een beeld 
van welke parkeerplekken opgeheven zouden kunnen worden.  
Circulaire economie 10 
De wethouder neemt de uitnodiging om aan te sluiten aan bij de expertmeeting over circulaire 
economie graag aan. Circulaire economie is ook een thema in het duurzaamheidsoverleg met vijftien 
gemeenten in de regio. Er wordt gekeken naar de strategie die in de regio Amsterdam in ontwikkeling 
is. Als er stappen worden gezet, zullen deze met de gemeenteraad worden gedeeld. 
Kwaliteit zwemwater 15 
Het college deelt de zorgen over de bodem van het zwemwater. De wethouder geeft aan dat het 
college eigenlijk twee petten op heeft, de publiekrechtelijke pet als bevoegd gezag en de 
privaatrechtelijke pet. De onderhandelingen met het ministerie zijn positief afgerond zodat Utrecht de 
publiekrechtelijke taken goed kan vervullen. Het college heeft een privaatrechtelijke rol als er 
bodemvervuiling wordt geconstateerd op het moment dat er gebouwd gaat worden. Daarvoor is geen 20 
vaste voorziening getroffen. De auditdienst van de gemeente heeft de risico’s en mogelijke 
oplossingen in kaart gebracht. De oplossingen zullen worden verwerkt in de Voorjaarsnota 2016.  
 
De heer Isik (PvdA) had ook zijn zorg uitgesproken over het bedrag van 3500 euro voor het 
verwijderen van de meters. Hij hoopt de wethouder die in de gesprekken meeneemt. 25 
 
Wethouder Van Hooijdonk zegt toe dit mee te nemen. Zij kan echter niet gelijk beoordelen wat er 
aan de hand is. Rond dit onderwerp is veel wet- en regelgeving, het is een gereguleerde markt. De 
problematiek zal breed in kaart worden gebracht. 
 30 
De voorzitter vat de gedane toezeggingen samen: 
 de commissie in de tweede helft van 2015 de inventarisatie voor te leggen in het kader van 

zonneweides; 
 na te gaan of de regels met betrekking tot opstalrecht aangepast kunnen worden in relatie 

tot het plaatsen van zonnepanelen; 35 
 te onderzoeken of de handhavingsprogramma’s in het kader van het energieplan 

geïntensiveerd kunnen worden en de commissie hierover te informeren; 
 met andere stakeholders de problematiek van stadsverwarming in beeld te brengen, mede 

in relatie tot duurzaamheidsambities; 
 de commissie schriftelijk te informeren over de post van 600.000 euro die door de heer 40 

Eggermont (SP) is genoemd; 
 te inventariseren of er behoefte is bij scholen aan de plaatsing van zonnepanelen; 
 de commissie in de tweede helft van 2015 te informeren over de aanpak inzake fijnstof en 

roet. 
 45 
Wethouder Geldof  
Gasthuismolenbrug 
Wethouder Geldof zegt toe dat in het kader van de problematiek rond de Gasthuismolenbrug een 
overleg wordt gestart met ProRail en dat zal worden nagegaan wat via het fonds stedelijke 
herontwikkeling geregeld kan worden. 50 
Zwemwater en zwemwaterkwaliteit 
Op de suggestie om bewoners zelf de waterkwaliteit te laten checken zegt hij dat de waterkwaliteit op 
een aantal plekken door de provincie wordt gemeten en dat hijzelf een aantal keren opdracht heeft 
gegeven om dit ook bij de Munt te doen omdat daar veel mensen zwemmen. De kwaliteitsgegevens 
van de Munt, de Musicalkade en de Atalantahof zullen door het college ter beschikking worden 55 
gesteld. 
Het water bij de Muntkade is van Rijkswaterstaat en de oever is van de gemeente. Het bord met het 
negatieve zwemadvies is door de provincie geplaatst. De wethouder gaat met de provincie in overleg 
om dit bord van een onderbord te voorzien waarop de redenen staan voor dit negatieve advies. Er zijn 
daar drie mogelijke risico’s: het is een vaarweg en er kunnen obstakels op de bodem liggen. Die 60 
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obstakels worden weliswaar aan het begin van het seizoen door Stadswerken verwijderd, maar dat 
geeft niet de garantie dat er dan ook niets ligt. Het derde risico is de riooloverstort in de buurt. Als het 
hard heeft geregend, gaat deze overstort in werking en kunnen de normen voor zwemwater niet meer 
gehaald worden. De zwemadviezen zullen ook op internet worden gezet. 
 5 
De heer Van Waveren (CDA) merkt op dat de raad graag zou zien dat zwemmen beter mogelijk wordt 
en dat de raad ook de beperkingen ziet. Het plaatsen van alleen een onderbord vindt hij niet echt een 
daadkrachtige oplossing. Hij verzoekt de wethouder om in overleg met de provincie na te gaan wat er 
van overheidswege mogelijk is om het beheer en onderhoud beter te doen. 
 10 
Mevrouw Paardekooper (GroenLinks) vraagt wanneer de obstakels van de bodem bij de Munt zijn 
gehaald. 
 
Wethouder Geldof antwoordt dat dit door Stadswerken al is geregeld omdat het seizoen al is gestart. 
Tegen de heer Van Waveren zegt hij dat voor zwemwater bepaalde eisen gelden. Een riooloverstort in 15 
de buurt dat ook af en toe in werking zal treden, is niet bevorderlijk voor de zwemwaterkwaliteit. Het 
saneren van de riooloverstort is kostentechnisch geen mogelijkheid. Omdat de provincie een negatief 
zwemadvies heeft gegeven, wil hij dat mensen weten waarom dat is. Dit kan met een onderbord 
worden geregeld, maar daarover moet hij met de provincie in overleg. 
 20 
De heer Sienot (D66) merkt op dat het beschikbaar stellen via de website de zwemwatergegevens 
per locatie ook al veel inzicht geeft. 
 
Wethouder Geldof zegt toe dat aan de drie locaties waar meetgegevens van bekend zijn, zeker 
aandacht zal worden besteed. 25 
 
De heer Van Schie (VVD) vraagt wanneer de wethouder met een terugkoppeling verwacht te komen 
over de Gasthuismolenbrug. 
 
Wethouder Geldof verwacht dat dit oktober november 2015 zal zijn. 30 
 
Wethouder Geldof 
Doorkoppeling apps met website 
De apps Verbeter je buurt en Buiten beter zijn al doorgekoppeld naar de gemeentelijke website. Er 
wordt bekeken of de meldingen nog makkelijker kunnen, door bijvoorbeeld door het klikken op de 35 
kaart de locatie aan te geven. 
Melding volle afvalcontainers 
De wethouder beaamt dat de cryptische zin: “het wordt in de reguliere planning opgenomen”, 
inderdaad niet duidelijk is. Hij legt uit dat de zin inhoudt dat de afvalbak extra wordt toegevoegd aan 
de route die de volgende dag wordt gereden. Deze routes zijn op basis van ervaring opgesteld. Het 40 
bekendmaken van de routes via open data is lastig omdat de routes regelmatig wijzigen.  
Afvalstoffenheffing 
Over de afvalstoffenheffing en de verschillen tussen een- en meerpersoonshuishoudens zegt hij dat 
de tarieven al een aantal keren naar beneden zijn bijgesteld. In absolute termen is het verschil kleiner 
geworden. Het streven is een verlaging van de afvalstoffenheffing door efficiencyverbetering. Op het 45 
moment dat er ruimte voor is zal de wethouder specifiek nagaan hoe het verschil weer kan worden 
vergroot. Dat is nu lastig omdat er nu een tariefvoorstel ligt voor verhogen met de inflatie. Als hij het 
ene lager maakt zal het andere hoger worden en dat past niet in het coalitieakkoord. Als op termijn 
een verlaging van het tarief mogelijk is zal aan het vergroten van het verschil worden gewerkt. 
Bomen en groeiruimte voor bomen 50 
Wat betreft groeiruimte voor nieuwe bonen zegt hij dat in het Handboek openbare ruimte de 
specificaties zijn opgenomen voor bijvoorbeeld de groeiruimte van een nieuwe boom. Soms wordt er 
echter vanuit schoonheid of vergroening toch voor gekozen wel een boom te planten, met het risico 
dat er wat minder groeiruimte voor de boom is.  
Er zal worden gekeken of het systeem om bomen vast te zetten bij het planten van nieuwe bomen 55 
voor Utrecht geschikt is en waar mogelijk een pilot te starten. 
Duurzaam beton 
Als Utrecht beton inkoopt, bijvoorbeeld voor de aanleg van riolering, dan wordt zoveel mogelijk 
geprobeerd duurzaam beton in te kopen. 
Barbecueplekken en toiletten 60 
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Op de vraag over meer barbecueplekken en toiletten in de stadsparken zegt de wethouder dat op 
mooie dagen extra rolcontainers in de parken worden neergezet voor het afval. Er wordt getracht de 
parken zo schoon mogelijk te houden. In de APV is opgenomen dat mensen in de parken mogen 
barbecueën. Dit kan echter leiden tot een toename van overlast voor omwonenden. De wethouder zal 
nagaan wat er nog meer mogelijk is. 5 
 
De heer Van Waveren (CDA) merkt op dat hij ook een aantal andere punten had genoemd, zoals het 
Julianapark en het plaatsen van kolenbakken. Hij gaat ervan uit dat deze door de wethouder 
meegenomen worden. Hij vraagt of de wethouder een termijn kan noemen voor zijn reactie. 
 10 
Wethouder Geldof zegt toe in september/oktober 2015 een reactie te geven.  
Een antwoord op de vraag naar langere openingstijden is ook afhankelijk van de veiligheidsaspecten. 
 
Wethouder Geldof 
Wal- en kluismuren 15 
In het project wal- en kluismuren is een storting gedaan in de projectreserve omdat hier sprake is van 
een langdurig project waarbij het geld pas over de jaargrens heen wordt uitgegeven. Dan volgt een 
storting in de projectreserve, zodat het projectbudget op peil blijft.  
Verwijderen functiebeperking 
De wethouder kan helaas niet toezeggen dat het aanbrengen van een functiebeperking zal worden 20 
toegezegd dat deze binnen een half jaar weer verwijderd zal worden omdat dergelijke zaken binnen 
een prioriteringssysteem vallen. Het wordt echter wel in het prioriteringssysteem meegenomen. 
 
De heer Van Schie (VVD) merkt op dat hij er bij een prioriteringssysteem van uitgaat dat de eerste 
prioriteit bovenaan staat.  25 
 
Wethouder Geldof antwoordt dat een prioriteringslijst ook leidt tot de vraag wat het eerst moet 
gebeuren, rekening houdend met eventuele schade die zo’n keuze op termijn kan opleveren. De 
overall keuze is om het zo efficiënt maar ook zo doelmatig mogelijk te doen.  
 30 
Wethouder Geldof 
Zelfbeheer 
Als mensen iets in zelfbeheer willen doen, zijn ze van harte welkom. Op de website 
www.utrecht.nl/zelfbeheer zijn de mogelijkheden aangegeven.  
Warenmarkt 35 
De commissie is recent schriftelijk ingelicht over het overleg van het college met de marktkooplieden 
van Markt Vredenburg en het gestarte onderzoek. Dit onderzoek zal voor het zomerreces zijn 
afgerond. Het rapport zal aan de raad worden gestuurd. Na het reces zullen de beleidsvoornemens 
naar aanleiding van dat onderzoek schriftelijk ter bespreking naar de commissie komen, waarna met 
het opstellen van verordeningswijzigingen kan worden gestart. 40 
Kabels in de weg en mantelbuizen 
De bevoegdheden van de gemeente liggen bij herinrichting, waar werkafspraken kunnen worden 
gemaakt over de plaats van de kabels. De gemeente kan echter maar geen duurdere route opleggen. 
Er liggen al mantelbuizen maar de kabelboeren maken daar liever geen gebruik van vanwege het 
risico op schade aan kabels van anderen die kunnen leiden tot ingewikkelde aansprakelijkheden.  45 
Groen web 
De faunapassages worden aangelegd voor het verbinden van gebieden. Daarover vindt regelmatig 
overleg plaats met de provincie. Het gebruik van faunapassages wordt gemonitord en gepubliceerd op 
de gemeentelijke website. Met het MAGIE-overleg, het overleg met alle milieugroeperingen in de stad, 
wordt bekeken op welke manier er gemonitord wordt en wat daarvoor de zinvolle locaties zijn. Het 50 
bepalen van het aantal vierkante meters areaal is erg lastig omdat niet helder is wat bij elkaar opgeteld 
moet worden. Met de faunapassages moet juist worden gezorgd dat dieren de ruimte hebben om 
langs obstakels te kunnen komen.  
Parkeerplaatsen 2%-regeling 
De 2%-regeling biedt ruimte om te kijken wat mogelijk is. De wethouder zal hierover met wethouder 55 
Van Hooijdonk in overleg gaan. Alle initiatieven zijn welkom, mits er draagvlak voor is.  
Circulair denken 
De wethouder zal ook graag aan de expertmeeting deelnemen. 
Onderhoud 
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De wethouder vindt het een goede suggestie om in de omgeving van groot onderhoud ook kleine 
reparaties te verhelpen. Werk met werk maken is belangrijk. Hij zal in de communicatie over grote 
zaken die zullen worden aangepakt ook de vraag opnemen om kleine reparaties en dergelijke door te 
geven. Daarbij zal ook worden verwezen naar de apps Buiten Beter en Meldpunt gemeente.  
App Buiten beter 5 
De wethouder zal op de website of via wijkberichten extra aandacht laten besteden aan de oproep om 
beter gebruik te maken van de app Buiten Beter. Bij publieksdienstverlening wordt momenteel ook 
onderzocht of het mogelijk is om bijvoorbeeld via het klikken op een kaart meldingen te doen. 
Kwijtschelding afvalstoffenheffing 
De kwijtschelding van afvalstoffenheffing wordt in het armoedebeleid van de gemeente bepaald en 10 
niet vanuit het afvalstoffenbeleid. De wethouder zal zijn collega van Werk en Inkomen vragen dit 
aspect mee te nemen bij een modernisering van het armoedebeleid.  
 
De heer Van Schie (VVD) dringt erop aan dat de wethouder nadrukkelijk aangeeft dat het nodig is om 
de prikkel tot afvalscheiding binnen de gehele Utrechtse bevolking te laten landen.  15 
 
De heer Eggermont (SP) vraagt of de wethouder aan zijn collega ook wil aangeven dat die zijn eigen 
overwegingen moet maken. 
 
Wethouder Geldof antwoordt dat de raad een motie heeft aangenomen dat afval scheiden moet 20 
lonen. Lagere lasten door het scheiden van afval kunnen een prikkel zijn, maar tegelijkertijd is er het 
armoedebeleid. Omdat het meerdere beleidsterreinen betreft, moet hij hierover met zijn collega 
overleggen of prioriteit aan een aspect kan worden gegeven.  
 
Wethouder Geldof 25 
Domplein 
De gemeente is in de hoek bij het Domplein met de ondernemers in overleg over mogelijke 
verbeteringen. Hij is ook in overleg met VTH over wat er met straatmeubilair mogelijk is. Er moeten 
meerdere aspecten overwogen worden. Een open plein moet veilig zijn wanneer er veel mensen zijn 
en dan kan straatmeubilair soms juist een belemmering zijn.  30 
Een half miljoen extra voor het vegen in de binnenstad 
Aan de schoonmaak van de binnenstad is een hogere norm gesteld. Hiervoor is incidenteel geld 
beschikbaar tot eind 2015. Het continueren van het tweemaal vegen is van belang voor de binnenstad. 
Daarom heeft het college voorgesteld om het structureel te regelen en daarvoor een gedeelte uit de 
algemene middelen te gebruiken en voor de rest de verdeelsystematiek toe te passen, zoals die voor 35 
vegen is vastgesteld, namelijk een deel uit de afvalstoffenheffing te halen en een deel uit de 
rioolheffing.  
Nederland Schoon 
Utrecht doet mee aan Nederland Schoon. 
 40 
Mevrouw Uringa (CU) vraagt of de gemeente hierbij gebruikmaakt van de daarvoor beschikbare 
subsidie. 
 
Wethouder Geldof bevestigt dit. Hij benadrukt dat waar geld kan worden gegenereerd dit niet moet 
worden nagelaten. De doelstelling schoon is een belangrijke voor Utrecht. 45 
 
Wethouder Geldof  
Meehelpen schoonhouden door bewoners 
Deze vragen zijn al opgenomen in de bewonersenquête. De wethouder zegt toe dat de resultaten 
daarvan naar de commissie komen. 50 
Containers voor plasticafval 
Bij het omgekeerd inzamelen dat wordt uitgerold in de komende jaren zal ook huis aan huis plastic 
afval ingezameld worden om een extra afvalscheiding te bereiken. De hoogbouw krijgt daarvoor 
speciale containers Daarvan zijn er al veel geplaatst. 
Technische vraag over hoeveel kilo en het verschil 55 
Hij zegt toe ambtelijk bij mevrouw Uringa na te vragen waar zij precies op doelt en haar en de 
commissie daarover uitleg geven. 
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Achterstallig onderhoud 
Er is inderdaad in 2014 voor 700.000 euro vooruit gewerkt aan achterstallig onderhoud omdat door het 
mooi weer meer kon worden gedaan. Dit geld is dus in 2015 niet meer beschikbaar. 
Riolering 
Er is 590.000 euro meer uitgegeven omdat er in 2014 iets meer riolering is vervangen dan 5 
oorspronkelijk gepland. De wethouder zal hier met de heer Eggermont verder naar kunnen kijken als 
deze aanvullende technische vragen heeft. 
Hogere baten bij het schoonhouden openbare ruimte 
Dit zijn baten uit opdrachten die voor derden zijn uitgevoerd. 
Obstakels weg, mooie stad 10 
Een aantal obstakels is inderdaad verwijderd vanwege de Tour de France. Deze worden volgens de 
planning in principe ook weer teruggeplaatst. De wethouder vindt het een goede suggestie om per 
situatie te bekijken of dat wel zo slim is. Het kan wel zijn dat op sommige plekken er wel iets terug 
moet, omdat er meer redenen zijn om op die plek een obstakel te hebben. Mochten daar vragen over 
zijn dan verzoekt hij de heer Menke om hierover ambtelijk navraag te doen.  15 
Inventarisatie meldingen 
De apps zullen meer onder de aandacht worden gebracht.  
 
De heer Menke (Student & Starter) merkt op dat het meldpunt verkeerslichten juist een succes was 
vanwege de campagne ‘Meld nu’. Het is goed om via een actie in een keer veel meldingen binnen te 20 
krijgen die dan over langere tijd kunnen worden weggewerkt. Hij vraagt hierover de mening van de 
wethouder. 
 
Wethouder Geldof zegt dat de campagne bij verkeerslichten gericht was op één onderwerp. De 
openbare ruimte kent echter veel verschillende aspecten zodat het moeilijker is daarvoor een 25 
campagne op te zetten. Daarom zal er meer nadruk gelegd worden op komend groot onderhoud en 
zal uitvraag in de buurt worden gedaan naar kleinere reparaties. Elke melding is een kans.  
 
Wethouder Geldof 
Beschoeiingsproject 30 
Door de hoeveelheid achterstallig onderhoud zijn zaken geprioriteerd. Daarbij scoorde de beschoeiing 
wat lager. De doelstelling van het aantal kilometers blijft echter staan, maar zal langere tijd in beslag 
nemen. 
Stadslandbouw 
De regeling was gebaseerd op een eenmalige subsidie als stimuleringsregeling. Die regeling was 35 
redelijk populair en is helemaal uitgenut. Er zijn veel initiatieven uit ontstaan die nu op eigen benen 
staan. Mensen die stadslandbouw willen plegen, zullen bij de gemeente een willig oor vinden om te 
bekijken wat er mogelijk is. Er is echter geen aparte subsidie meer. 
 
Mevrouw Paardekooper (GroenLinks) vraagt of stadslandbouwprojecten ook kunnen worden 40 
aangedragen voor subsidiering vanuit het initiatievenfonds. 
 
Wethouder Geldof zegt dat initiatieven waarbij eisen worden gesteld als cofinanciering en dergelijke, 
wellicht in aanmerking kunnen komen voor het initiatievenfonds. Het is geen specifieke regeling voor 
stadslandbouw, maar zou ervoor gebruikt kunnen worden, afhankelijk van welke initiatieven er nog 45 
meer zijn die van diezelfde regeling gebruik willen maken. 
 
Wethouder Geldof 
Groene web 
Suggesties en ideeën kunnen altijd via de stadsecoloog worden ingediend. Hij is goed en 50 
laagdrempelig te bereiken. Overleg over de keuzes vindt plaats in het MAGIE-overleg, waarna ze in 
het uitvoeringsprogramma Groen terechtkomen. De wethouder zegt toe mevrouw Van Esch ambtelijk 
te laten informeren, zodat zij mensen die belangstelling hebben gericht kan informeren.  
 
4. Inventarisatie van vragen die nog niet zijn beantwoord 55 
De heer Van Schie (VVD) had gevraagd of de wethouder bereid was tot een proef met het 
straatmeubilair van Utrechtse iconen. Hij wil ook nog graag en antwoord krijgen op zijn vraag wanneer 
er een plan komt voor definitieve toiletten in de parken in plaats van de Dixi’s. 
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De heer Işik (PvdA) mist een reactie van de wethouder op de concrete suggesties van de heer 
Scherpenzeel in zijn presentatie aan de raad. Suggesties over het behouden of weghalen van bomen 
in het kader van verdere groei van de stad. En over de wenselijkheid van het planten van bomen op 
bepaalde locaties. Als er geen reactie komt, zal de PvdA een motie indienen in de raad.  
 5 
De heer Sienot (D66) hoorde dat de koppeling tussen de apps en de website al is gemaakt, maar hij 
ziet deze online nog nergens. Hij vraagt wanneer de koppeling plaatsvindt en is benieuwd wanneer het 
melden echt makkelijk wordt. 
 
De heer Eggermont (SP) wil nog graag weten of de wethouder van plan is de verantwoording van de 10 
Voorjaarsnota 2016 aan te scherpen zodat er geen discussies gevoerd hoeven te worden. 
 
Wethouder Geldof zegt dat hij met zijn beantwoording over het Domplein ook het eren van Utrechtse 
iconen met straatmeubilair heeft bedoeld. Hij neemt de suggestie daarbij mee maar merkt op dat er 
mogelijke kostenconsequenties zullen zijn. Het handboek Openbare ruimte kent een zekere 15 
standaardisatie.  
Het plaatsen van definitieve toiletten in de parken is een financieel aandachtspunt. Het gaat echter niet 
alleen om investeringen, die vrij hoog zijn voor een vast toilet, maar ook om beheer en veiligheid. Dit 
zijn structurele kosten waarvoor op dit moment geen geld beschikbaar is. Hij hoopt bij de 
Voorjaarsnota hierover iets te kunnen melden. 20 
 
De heer Van Schie (VVD) vraagt of de commissie wellicht mee kan helpen zoeken naar de benodigde 
middelen als de kaders bekend zijn. Hij vraagt of de wethouder de raad wil informeren als hij wat 
verder is in dit proces. 
 25 
Wethouder Geldof zegt toe dat hij de raad voor de Voorjaarsnota zal informeren. 
Hij herinnert zich de presentatie van de heer Scherpenzeel goed omdat die aangaf dat bepaalde 
bomen niet op die plek moesten komen omdat er per definitie geen groeiruimte zou zijn gezien de 
functionaliteit van de weg. Dit punt staat geagendeerd voor de commissievergadering na het 
zomerreces.  30 
Hij zegt vervolgens toe de commissie schriftelijk te informeren over de melding van inzamelen afval en 
de koppeling van de apps met de website. 
Hij zegt tevens toe dat het college in 2016 scherper zal gaan verantwoorden waar het om financiële 
zaken gaat en dat er een nadere specificering gegeven zal worden. 
 35 
5. Toezeggingen 
De voorzitter somt de gedane toezeggingen op, hier en daar aangevuld door de fractieleden: 
 met de provincie te overleggen over de kwaliteit en het beheer van het zwemwater bij de 

Muntbrug en de commissie hierover binnen een maand te informeren; 
 met ProRail in gesprek te gaan over de Gasthuismolenbrug en de commissie over het 40 

resultaat daarvan in de tweede helft van 2015 te informeren; 
 de commissie in september 2015 te informeren over de mogelijke beheersmaatregelen voor 

de stadsparken; 
 de commissie schriftelijk te informeren over de voornemens op basis van de 

beleidsvoorstellen naar aanleiding van het onderzoek markten; 45 
 ambtelijk contact te leggen met mevrouw Uringa om haar vraag over het aantal 

kilogrammen afvalstoffen te verduidelijken en deze vervolgens schriftelijk te beantwoorden 
aan commissie; 

 de commissie te informeren over de mogelijkheden van een proef met straatmeubilair met 
Utrechtse iconen; 50 

 de commissie vóór de Voorjaarsnota nadere informatie te verstrekken inzake de kosten 
voor het plaatsen van definitieve toiletten in de stadsparken; 

 de commissie schriftelijk te informeren over de koppeling van de apps aan de website; 
 de financiële verantwoording bij de volgende Voorjaarsnota aan te scherpen en te 

specificeren; 55 
 zodra er bij de afvalstoffenheffing en het verschil tussen een- en 

meerpersoonshuishoudens ruimte is voor verlaging te werken aan een vergroting van het 
verschil; 

 de terugplaatsing van obstakels die in het kader van de Tour de France zijn verwijderd 
eerst nader te bekijken; 60 
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 de aanvraag van bewoners om parkeerplaatsen in te ruilen voor groen en speelplekken te 
faciliteren mits daar draagvlak voor is. 

 
De voorzitter bedankt de aanwezigen voor hun komst en schorst de vergadering tot 14.00 uur. 
 5 


